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1 63 P2 Verkeer en vervoer 2.2 Parkeren Station VS fietsenstalling CDA/GroenLinks Hoe staat het met het station en dan met name de 

stallingscapaciteit voor fietsers? Hoe vorderen de overleggen 

hierover met ProRail. Is er al zicht op een realisatiedatum? 

Omdat het fietsparkeerterrein nu onvoldoende capaciteit biedt, zijn er enkele autoparkeerplaatsen 

afgezet zodat hier fietsen kunnen staan. 

ProRail draagt zorg voor de uitbreiding van de fietsenstalling. Momenteel is ProRail met de Provincie 

Zuid Holland in gesprek over de benodigde financiële middelen voor dit project. ProRail financiert 

zelf 50% van de stalling. ProRail heeft een subsidieaanvraag bij de provincie ingediend voor de 

overige 50%. De gemeente Voorschoten doet geen financiele bijdrage. 

De gemeente Voorschoten moet een vergunning afgeven voor de uitbreiding. Deze vergunning is 

nog niet aangevraagd. 

De verwachting is dat de fietsenstalling in 2017 wordt uitgebreid.

Wat was de CO2 uitstoot voor Voorschoten. Voldoen wij met dit 

percentage uitstoot en de hoeveelheid opgewekte energie aan de 

afspraken gemaakt in het energieakkoord? Of hebben we nog een 

lange weg te gaan? (Voldoet Voorschoten op dit moment aan het 

energieakkoord).

3 64 P2 Verkeer en vervoer 2.3 Recreatieve havens Passantenhaven CDA Hoe staat het met het onderzoek naar de passantenhaven? De haalbaarheid van de passantenhaven is op basis van een marktconsultatie en een onderzoek 

naar de directe en indirecte economische spin-off in kaart gebracht. De daaruit voortgekomen 

bevindingen en voorwaarden zijn voorgelegd aan een externe specialist. Deze voorwaarden zullen 

daarna met de raad worden gedeeld en worden voorgelegd aan centrumondernemers, de 

watersportvereniging en inwoners. Na deze consultaties van ondernemers en inwoners zullen de 

voorwaarden waar nodig worden herzien en kunnen de voorwaarden waaronder een 

passantenhaven haalbaar is door de raad worden besproken en mogelijk als kader worden 

vastgesteld. Na vaststelling van het integraal en mogelijk breed gedragen kader kan desgewenst 

aansluitend de markt middels een uitvraag worden benaderd om plannen (die passen binnen het 

kader) voor de realisatie van een passantenhaven in te dienen.

4 56 P1 Veiligheid 1.2 Openbare orde en veiligheid Baten openbare orde en 

veiligheid

ONS Jan Smit Waaruit bestaan de baten voor Openbare orde en veiligheid (€ 

19.000)?

Het betreft hier de legesopbrengsten APV-vergunningen zoals drank en horeca, speelautomaten, 

evenementen, ventvergunningen, standplaatsvergunningen etc.

Tot en met 2016 werden deze verantwoord bij de overige secretarieleges burgerzaken. Om de 

legesopbrengsten inzichtelijk te maken worden vanaf 2017 de legesopbrengsten APV-vergunningen 

afzonderlijk geraamd.

5 56 P1 Veiligheid 1.2 Openbare orde en veiligheid Baten openbare orde en 

veiligheid

ONS Jan Smit Waaruit bestaan de lasten en wat verklaart de stijging van deze 

lasten tov 2016 (2017: € 573.000/2016 € 396.000) ?

De lasten bestaan voor € 496.000 uit toegerekende personeelskosten. De overige kosten bestaan 

uit subsidies voor oa HALT-project, opvang zwerfdieren etc en kosten voor zaken als Burgernet, 

beveiliging evenementen en dergelijke.

Omdat er door de nieuwe indeling sprake is van een systeemwijziging is er dit jaar geen 

verschillenverklaring per taakveld opgenomen. We volstaan met een verschillenverklaring op 

totaalsaldo van de begroting. 
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6 56 P1 Veiligheid 1.2 Openbare orde en veiligheid Baten openbare orde en 

veiligheid

ONS Jan Smit De gemeente heeft een aantal BOA’s in dienst. In het verleden is er 

gezegd dat hier sprake zou zijn  van een terugverdienmodel omdat 

de BOA’s ook boetes innen.

Komen de boetes die de BOA’s opleggen nog steeds ten laste van de 

gemeente en zo ja wat is dan de hoogte van het dit bedrag op 

jaarbasis ?

De door de BOA’s opgelegde boetes komen ten gunste van het Rijk. Op grond van de Regeling pv-

vergoeding kreeg de gemeente in het verleden wel een vergoeding van het Ministerie van Veiligheid 

en Justitie voor uitgeschreven boetes. Over het jaar 2014 is voor het laatst een vergoeding 

ontvangen van €12.875,-. De Eerste en Tweede Kamer hebben in 2014 ingestemd met het 

bezuinigingsvoorstel van het Ministerie van Veiligheid en Justitie om de Regeling pv-vergoeding te 

beëindigen per 1 januari 2015. 

Vanaf dat moment komen de door de BOA’s opgelegde boetes volledig ten gunste van het Rijk.

7 86 P5 Sport, cultuur en recreatie 5.2 Sportaccommodaties Sportfondsen VVD Wat zijn de uitgaven voor Sportfondsen? Met sportfondsen is contractueel afgesproken voor de periode 2016-2020 dat voor de diverse 

accommodaties die zij in beheer hebben een totale exploitatiebijdrage van € 1.060.155 wordt 

gegeven. Daarop wordt een bijdrage voor huur in mindering gebracht van € 592.683. Resteert een 

netto bijdrage van € 467.472. De bedragen zijn prijspeil 2015, excl. btw, excl. indexering e.d. 

Achteraf wordt op basis van de jaarrekening het definitieve bedrag vastgesteld. Winst of verlies 

komt niet voor rekening van Sportfondsen. Voor de beheersing van de exploitatie wordt een 

kwartaalrapportage verzorgd door Sportfondsen.

Daarnaast voert Sportfondsen het groot onderhoud uit van de panden voor de gemeente en 

reparatie en vervanging van de inventaris. Voor groot onderhoud is in 2015 ongeveer € 680.000 

incl. btw vergoed aan Sportfondsen voor Het Wedde, De Vliethorst, de 3 gymzalen en het Cultureel 

Centrum. Het onderhoud vindt plaats op basis van een Meerjaren Onderhoudsplan en jaarplannen, 

die vooraf door de gemeente worden goedgekeurd.

8 80 P4 Onderwijs 4.3 Onderwijsbeleid en 

leerlingszaken

Schakelklas VVD Ons is de evaluatie van de schakelklas beloofd. Kan die voor de 

begrotingsbehandeling er zijn? Kan er worden aangegeven of er al 

inkomsten zijn ingeboekt voor de schakelklas, die via de scholen 

zouden lopen?

Ja, het college stuurt meteen na haar vergadering van 25 oktober a.s. een informatiebrief naar de 

raad m.b.t. evaluatie van de schakelklas. De financieringsstromen worden maandelijks gemonitord. 

Vast staat dat de scholen nog geen enkele euro hebben ontvangen voor een kind in de schakelklas, 

omdat het rijk de middelen nu beschikt, maar pas 9 maanden later overmaakt naar de scholen.

9 4 Inleiding Inleiding bestuur en ondersteuning GroenLinks Monique Lamers 1 Voorschoten werkt toch ook samen in de H10? Ja, dat klopt. Vanaf 1 januari 2015 heeft de gemeente de regie over alle vormen van zorg en hulp 

voor jeugd, inclusief het gedwongen kader zijnde jeugdbescherming en jeugdreclassering. De 

gemeente Voorschoten werkt hiervoor samen in de (jeugdhulp) regio Haaglanden 10. Dit zijn de 9 

gemeenten van voormalig stadsgewest Haaglanden en de gemeente Voorschoten. De 

samenwerking is gericht op gezamenlijk inkopen van jeugdhulp, bundeling van administratieve 

processen en waar mogelijk efficiency voordelen in de uitvoering. Er wordt samengewerkt via een 

Gemeenschappelijke Regeling Inkoopbureau H10. 

10 5 Inleiding Inleiding economie GroenLinks Fer von der Assen 2 Voorschoten houdt aandacht voor banen in de duurzame sector.” 

Wat is hiermee bedoeld? Worden concrete initiatieven genomen?

We proberen in zijn algemeenheid het vestigingsklimaat te verbeteren en de komst en het behoud 

van toekomstbestendige bedrijven zo goed mogelijk te stimuleren. Hiervoor zijn een aantal 

projecten uitgevoerd, o.a. in de Dobbewijk en de Rouwkooplaan, en zetten we in op het beter 

functioneren van de bedrijfsverzamelgebouwen en dragen we bij aan de Taskforce voor het 

centrum.

11 22 Begroting in één oogopslag 0.4 Overhead Huisvesting ambtenaren GroenLinks Albert Deuzeman 3 Het genoemde voordeel van €500.000 wordt gekenmerkt als "een 

eerste grove inschatting". Kan een indicatie gegeven worden van 

een  redelijke boven- en ondergrens aan het te verwachten 

voordeel?

De € 500.000 is als een eerste taakstelling opgegeven aan de hand van reisbewegingen en 

effectiviteit van in een gebouw zitten. Afhankelijk van de later te maken keuzes (zoals waar 

bevinden zich de loketten KCC per gemeente, hoe gaan we om met werkplek van bestuurders) 

kunnen andere aannames worden gemaakt, tot dusver is dit wat we als taakstelling kunnen 

neerzetten. Een boven- en ondergrens is dus niet in te schatten zolang keuzes nog niet zijn 

gemaakt.

12 22 Begroting in één oogopslag 0.4 Overhead Huisvesting ambtenaren GroenLinks Albert Deuzeman 4 Wanneer verwacht het college dat een concreet plan en tijdsschema 

voor de centralisatie beschikbaar zijn?

Tweede kwartaal 2017 kan er een plan komen. Vooralsnog is niet te voorzien of er direct een 

compleet plan ligt, of dat er met deelbesluiten gewerkt wordt. Eea is ook afhankelijk van het vinden 

van een geschikte locatie.

13 22 Begroting in één oogopslag Alle Kerntakendiscussie GroenLinks Albert Deuzeman 5 Kan het bestuur van de WODV, in de interpretatie van het college 

van motie 100442, structurele dekking van extra kosten vinden in 

het centraliseren van de huisvesting en de daaruit voortvloeiende 

personele consequenties?

Deze structurele dekking is opgenomen van 2020 in het meerjarenperpectief. Op dit moment is dat 

ingeschat op € 500.000 per gemeente. De motie waarnaar wordt gerefereerd kan hiermee voor een 

deel worden geëffectueerd, maar hiervoor zijn  door zowel college als raad nog geen keuzes 

gemaakt. 

14 23 Begroting in één oogopslag Alle Kerntakendiscussie GroenLinks Albert Deuzeman 6 Er wordt gesproken over een "4-jaarstermijn in afbouw van 

dienstverlening". Is er sprake van een geleidelijke afbouw van 

dienstverlening en bijbehorende kosten, of zal de dienstverlening per 

direct worden stopgezet met slechts geleidelijke afbouw van kosten 

voor de gemeente Voorschoten?

De dienstverlening zal per direct stoppen en de afbouw van de kosten gaat geleidelijk conform 

bijdrageregeling.

15 38 0. Bestuur en Ondersteuning 0.1 Bestuur taakveld 0.1 Bestuur GroenLinks Monique Lamers 7 In tabel 21 staat dat voor 2017 de lasten worden geraamd op  

€2.499.000, €2.270.000 minder dan voor 2016. Er wordt ook 

€700.000 aan de reserves onttrokken, aanzienlijk meer dan in 

andere jaren. Wat is hiervan de reden?

Er is een afname van uren die zaten in de ondersteunende taken van het college. Deze moeten 

volgens het nieuwe voorschrift  BBV worden geplaatst onder 0.4 Overhead. De kosten hiervoor zijn 

dus verplaatst van 0.1 naar 0.4 in het programma. Voor wat betreft de onttrekking van de reserve, 

hiervoor is € 400.000 noodzakelijk voor de kosten van het individueel keuzebudget dat in de CAO 

voor gemeenteambtenaren is opgenomen. Dit is incidenteel.

16 42 0. Bestuur en Ondersteuning 0.3 Beheer overige gebouwen 

en gronden

Beheer overige gebouwen en 

gronden

GroenLinks Fer von der Assen 8 Kan er een overzicht worden verschaft van gebouwen en gronden 

die niet in exploitatie zijn en die niet aan een specifiek taakveld toe 

te schrijven zijn?

Er wordt gewerkt aan een dergelijk overzicht. Op dit moment nog niet compleet, maar gebouwen 

die niet gerelateerd kunnen worden aan een specifiek taakveld zijn o.a. Frisozaal, Vlietzaal, vd 

Waalslaan en Prof. Einsteinlaan. 

17 49 0. Bestuur en Ondersteuning Programma 0 beleidsindicatoren programma 

bestuur en ondersteuning

GroenLinks Fer von der Assen 9 Volgens tabel 35 blijven de kosten van externe inhuur als % van de 

totale loonsom voor de jaren 2018-2020 uitkomen op 54,27%. 

Waarom blijft dit percentage zo hoog en wat wordt ondernomen om 

dit te verlagen?

Met uitzondering van de griffie heeft de gemeente Voorschoten geen personeel in dienst. De 

gemeentelijke dienstverlening wordt geleverd door de werkorganisatie Duivenvoorde. De indicator 

betreft de gemeentelijke inhuur tegenover de totale loonsom van de gemeente+de totale 

inhuurkosten. Relatief gezien is dit een hoog percentage, in absolute bedragen gaat hier om ca. € 

256.000 aan inhuurbudgetten. Het percentage blijft gelijk omdat zowel de personeelslasten als de 

inhuurbudgetten gelijk blijven in de meerjarenraming.
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18 55 1. Veiligheid 1.1 Crisisbeheersing en 

brandweer

Crisisbeheersing en brandweer GroenLinks Fer von der Assen 10 Laatste zin: hoe en wanneer gaat de bevolking worden geïnformeerd 

over rampen en crises?

Volgens de Wet Veiligheidsregio’s (art. 46, lid 2) draagt het bestuur van de Veiligheidsregio zorg 

voor de informatieverschaffing richting burgers over rampen en crises binnen de regio. In dit kader 

houdt de Veiligheidsregio Hollands Midden zich bezig met risicocommunicatie wat vastgelegd is in 

het Regionaal Beleidsplan 2016-2019. Als gemeente sluiten we hierbij aan en verwijzen we via 

onze website naar http://www.vrhm.nl/wat-kunt-u-doen/hmveilig/ waar burgers diverse informatie 

kunnen vinden over de risico’s binnen de Veiligheidsregio Hollands Midden en wat zij zelf zouden 

kunnen doen bij een ramp of crisis.

19 65 2. Verkeer en vervoer 2.5 Openbaar vervoer Nieuwe structurele kosten GroenLinks Albert Deuzeman 11 Vanaf 2017 worden er jaarlijks €10.000 aan lasten verwacht. Waar 

wordt dit bedrag aan uitgegeven?

In de nieuwe BBV zijn de taakvelden gewijzigd. De ambtelijke uren die gemoeid zijn met het 

taakveld openbaar vervoer zijn vanaf 2017 apart opgenomen in dit taakveld. Voorheen vielen deze 

kosten onder ‘Mobiliteit’.

20 72 3. Economie 3.1 Economische ontwikkeling bedrijfsverzamelgebouwen GroenLinks Fer von der Assen 12 Voorlaatste alinea: wat is bedoeld met “wordt de markt gestimuleerd 

aanbod en behoefte beter op elkaar af te stemmen”? Hoe gaat dit 

gebeuren?

Zoals de informatiebrief over de bedrijfsverzamelgebouwen aangaf, gaan we met de aanbieders van 

werkruimten in de bedrijfsverzamelgebouwen in overleg of zij beter kunnen aansluiten bij de vraag. 

Wij richten ons op het stimuleren van de aanbieders.

21 80 4. Onderwijs 4.2 Onderwijshuisvesting Aanvragen behandelen voor 

uitbreiding of nieuwbouw

GroenLinks Albert Deuzeman 13 "Dit betekent echter dat de aanvragen altijd gehonoreerd worden". 

Mag aangenomen worden dat hier het woord 'niet' weg is gevallen?

Ja; dat maakt de tekst een stuk begrijpelijker en is inderdaad wel wat hier bedoeld is. Als een 

aanvraag niet met de juiste onderbouwing wordt ingediend, zal deze vanzelfsprekend niet worden 

gehonoreerd.

22 88 5. Sport, cultuur en recreatie 5.5 Cultureel erfgoed cultuurhistorische waardekaart GroenLinks Fer von der Assen 14 2016: bedoeld zal zijn 2017? Inderdaad wordt 2017 bedoeld. Met excuses.

23 90 5. Sport, cultuur en recreatie 5.7 Openbaar groen en 

(openlucht) recreatie

Openbaar groen en (openlucht) 

recreatie

GroenLinks Fer von der Assen 15 Waarom is betrokkenheid gemeente bij Nat.Park Hollandse Duinen 

niet vermeld?

Op het moment van schrijven van de begroting was de nog niet bekend hoe en of  Voorschoten 

betrokken wilde zijn bij de mogelijke status van nationaal park Hollandse Duinen.

24 99 6. Sociaal Domein 6.1 Samenkracht en 

burgerparticipatie

e.start maken met agenda 22 GroenLinks Fer von der Assen 16 Agenda 22: wat gaat de gemeente in concreto doen? De gemeente Voorschoten is bezig om invulling te geven aan Agenda 22. Dit doen we samen met 

belangenorganisaties van inwoners met een beperking. De adviesgroep toegankelijkheid leest met 

ons mee en op 5 oktober 2016 is er een bijeenkomst geweest waar zorgaanbieders van de 

gemeente Voorschoten input hebben gegeven. Naast dat we in kaart brengen wat we allemaal al 

doen wordt gekeken naar de mogelijke verbeterpunten. Voor 1 januari 2017 informeren wij de raad 

over welke aanvullende maatregelen de gemeente Voorschoten gaat nemen om uitvoering te geven 

aan het VN verdrag. 

25 99 6. Sociaal Domein 6.1 Samenkracht en 

burgerparticipatie

e.start maken met agenda 22 GroenLinks Monique Lamers 17 Welke verantwoordelijkheid heeft de gemeente voor gelijke rechten 

in openbare gebouwen die zij niet in haar beheer heeft?

Voor 1 januari 2017 informeren wij de raad over welke aanvullende maatregelen de gemeente 

Voorschoten gaat nemen om uitvoering te geven aan het VN verdrag. Hierin zal het vraagstuk ten 

aanzien van de toegankelijkheid van openbare gebouwen worden meegenomen.

26 114 7. Volksgezondheid en milieu 7.1 Volksgezondheid taakveld 7.1 Volksgezondheid GroenLinks Fer von der Assen 18 Is de huisartsenpost geen thema? De gemeente heeft bij het in kaart brengen van de kansen en mogelijkheden voor een lokale 

invulling van een huisartsenpost een faciliterende rol, vooralsnog heeft dit geen financiele 

implicaties. De financiering van een huisartsenpost an sich is de verantwoordelijkheid van de 

zorgverzekeraar. 

27 115 7. Volksgezondheid en milieu 7.2 Riolering taakveld 7.2 Riolering GroenLinks Fer von der Assen 19 Laatste alinea: Hoe gaat de gemeente zorgen voor lagere 

hoeveelheid overstort van afvalwater in de watergangen?

De gemeente stelt masterplannen riool op voor diverse wijken. In deze masterplannen zullen 

maatregelen worden voorgesteld om de overstort te verminderen. Zie ook blz. 115 2e alinea. 

28 118 7. Volksgezondheid en milieu Programma 7 Beleidsindicatoren programma 

Volksgezondheid en milieu

GroenLinks Fer von der Assen 20 Waarom zijn in tabel 99 de indicatoren 7.2 en 7.3. niet ingevuld? Is 

het niet verplicht deze in te vullen?

Voor de indicatoren 7.2 en 7.3 wordt de landelijke klimaatmonitor van Rijkswaterstaat gebruikt. De 

monitoring van CO2-emissies loopt circa drie jaar achter. In de loop van 2019 worden pas 

voldoende betrouwbare gegevens over 2016 bekend. Zie verder de tekst op pagina 119 waar dit 

onderwerp verder is toegelicht.

29 125 8. Wonen en Ruimte 8.2 Grondexploitatie (niet 

bedrijventerreinen)

Grondexploitatie GroenLinks Fer von der Assen 21 Kavelverkopen in Oranjepolder: welke kavel(s) is/zijn hier bedoeld? De kavel in de Oranjepolder is één van de drie kavels die met het bestemmingsplan mogelijk 

worden gemaakt. Éen van de kavels is gemeentelijk eigendom. 

30 127 8. Wonen en Ruimte Programma 8 Beleidsindicatoren GroenLinks Albert Deuzeman 22 Wat is de status van de beleidsindicatoren 8.4 en 8.5? Voor de beleidsindicator 8.4 en 8.5 (gemeentelijke woonlasten een- en meerpersoonshuishoudens) 

is geen streefwaarde vastgesteld. Hier worden op basis van de ministeriele regeling de woonlasten 

uit de Atlas lokale lasten (Coelo) vermeld. Voor 2016 zijn de waarden van indicator 8.4 en 8.5 ook 

opgenomen in tabel 123 of pagina 140 (paragraaf lokale heffingen). Indicator 8.4 bedraagt voor 

2016:  € 921 en indicator 8.5 bedraagt voor 2016:  € 989.

31 153 Par.3 Onderhoud 

kapitaalgoederen

n.v.t omvang vastgoedportefeuille GroenLinks Fer von der Assen 23 Zouden we de lijst van vastgoed kunnen krijgen? Ja. Zie bijlage (in het exceldocument het volgende tabblad ("Bijlage bij vraag 32: Vastgoed")). 

32 156 Par.4 Financiering n.v.t Ontwikkeling liquiditeit GroenLinks Albert Deuzeman 24 Is de inschatting van de grootte van investeringsuitgaven gebaseerd 

op een historische gemiddeld percentage, of op een specifieke 

inschatting van de huidige investeringsportfolio?

Voorschrijdend inzicht voor de huidige openstaande investeringen

33 186 Financiële begroting n.v.t Uitgangspunten 

meerjarenbegroting

GroenLinks Albert Deuzeman 25 Hoe verhoudt zich de inschatting van een stabiele algemene 

prijsontwikkeling tot het op pagina 159 genoemde verwachte 

inflatiepercentage over 2017 van 1,5%?

Op blz. 186 is de algemene prijsindex voor de uitgaven weergegeven, namelijk 0%.  Op blz. 159 

wordt gesproken over een verwacht inflatiepercentage van 1,5%. Het college acht het noodzakelijk 

en verantwoord om het algemeen indexpercentage voor levering derden vast te stellen op 0%. Dit 

ligt onder het verwachte inflatiepercentage. Gelet op de financiële omstandigheden zal op alle 

fronten gezocht moeten worden om kosten te beperken. De opdracht om te zoeken naar 

goedkopere oplossingen en de mogelijkheden om onder de huidige marktomstandigheden lagere 

prijzen te bedingen maken deze maatregel mogelijk.

34 148 Par.2 Weerstandsvermogen en 

risicobeheersing

5) belastingcapaciteit Woonlasten GroenLinks Fer von der Assen 26 Waarom liggen de woonlasten in Voorschoten hoger dan gemiddeld 

landelijk?

Enerzijds liggen de tarieven voor de afvalstoffenheffing en rioolheffing hoger dan landelijk 

gemiddeld. Een verklaring hiervoor kan liggen in het feit dat de gemeente Voorschoten voor de 

tarieven uit gaat van 100% kostendekkendheid en andere gemeenten een lager percentage 

kostendekkendheid hanteren. Ook zorgen de relatief hoge WOZ-waarden in combinatie met het 

hoger dan gemiddelde OZB-tarief voor een hoger dan gemiddelde lastendruk. Hogere woonlasten 

kunnen ook het gevolg zijn van een relatief hoog uitgavenniveau en hoog dienstverleningsniveau. 
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35 Algemeen VVD 1 Kan het college aangeven welke financiële voordelen en nadelen een 

volwaardige bestuurlijke fusie met Wassenaar kent?

Een volledig en goed onderbouwd antwoord op deze vraag is niet heel snel te geven. Getracht 

wordt de hoofdlijnen weer te geven. 

Gemeenten die zijn heringedeeld, ontvangen een extra bijdrage uit het gemeentefonds op grond 

van de verdeelmaatstaf herindeling. Dit om frictiekosten (lasten die zonder herindeling niet 

gemaakt zouden zijn) te compenseren. Deze extra bijdrage wordt uitgekeerd over een periode van 

vier jaar. Een eerste berekening komt uit op een bedrag van € 6,4 mln voor de nieuw te vormen 

gemeente uitgaande van een herindeling per 1-1-2019.                                         

Naast deze incidentele extra inkomst heeft de gemeente te maken met een gewijzigde 

gemeentefondsuitkering. Bij een herindeling vervalt bv. de vaste voet van de algemene uitkering 

uit het gemeentefonds van ongeveer € 350.000 van één van de ‘oude’ gemeenten. Dat bedrag was 

bestemd voor de minimale bestuurskosten. Die zullen echter ook verlagen omdat er lagere kosten 

zijn voor burgemeester, wethouders, raadsleden, griffier, secretariële ondersteuning en dergelijke. 

Daarnaast zijn er mogelijke voordelen die te behalen zijn doordat de grotere gemeente te maken 

krijgt met een nieuwe rekensystematiek voor de rijksbijdrage aan de gemeente in het kader van de 

BUIG. Wat per saldo het resultaat zou zijn wat betreft de structurele bijdragen vanuit het Rijk aan 

de gemeente is op deze korte termijn niet te zeggen en zou nader onderzocht moeten worden.

Een fusie levert uiteraard ook andere structurele besparingen op binnen de gemeentebegroting, los 

van de centrale huisvesting en de lagere bestuurskosten. Een eerste, heel ruwe inschatting komt 

op een aanvullende structurele besparing van € 1 mln. per gemeente. 

36 Adviesnota

pag 6, 6.1

Beheerplannen VVD 2 Wanneer worden we geïnformeerd over de uitwerking van de motie 

10% over de beheerplannen? 

Het college streeft ernaar een en ander uitgewerkt te hebben in het kader van de voorjaarsnota 

2017, zodat de eventuele financiële gevolgen daarin kunnen worden verwerkt. 

37 4 Inleiding Bestuur en ondersteuning Werkorganisatie VVD 3 Gesteld wordt dat door de ambtelijke samenwerking de gemeenten 

sterker, beter en goedkoper zijn geworden. Kan het college 

aangeven met welke feiten deze stelling onderbouwd wordt? Kan het 

college aangeven hoeveel vaste medewerkers de gemeenten 

Voorschoten en Wassenaar totaal hadden voor de ambtelijke 

samenwerking en hoeveel medewerkers de werkorganisatie nu 

heeft?

 

Kan het college aangeven hoeveel extern ingehuurde medewerkers 

de gemeenten Voorschoten en Wassenaar hadden voor de 

ambtelijke samenwerking en hoeveel extern ingehuurde 

medewerkers de werkorganisatie nu heeft?

De gemeenten Wassenaar en Voorschoten hadden op 1 januari 2012 na de samenvoeging 410,81 

fte. Op 1 januari 2017 bestaat de formatie van de WODV uit 379,46 fte. Dat betekent totaal een 

afname van meer dan 30 fte (zie evaluatie ambtelijke integratie). Daarnaast is de WODV ook de 

taken van het sociaal domein gaan uitvoeren, taken die eerder niet in Voorschoten werden 

uitgevoerd. Voor wat betreft de inhuur, voor de samenvoeging werd voor minimaal € 1,5 miljoen 

ingehuurd door Voorschoten. De inhuur in de WODV vindt plaats op binnen de formatie en de 

eventuele vrije ruimte die hierin ontstaat. De kosten voor inhuur komen daarbij dus niet hoger uit 

dan de totale uitgaven die zijn begroot voor de personele kosten. Aantallen zijn lastig te 

achterhalen in 2011 vandaar dit financiële vergelijk. De totale besparing op de personeelslasten zijn 

derhalve minimaal € 2,55 mln (formatie inclusief inhuur) na de vorming van de WODV.

38 pag 17

tabel 3

punt 30

Begroting in één oogopslag Financiën Facilitair onderhoud VVD 4 Zijn alle langjarige onderhoudsverplichtingen van gemeentelijke 

accommodaties voldoende geactualiseerd?

Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan het beheerplan vastgoed. Hierin worden de 

gemeentelijke accommodaties meegenomen. 

39 pag 17

tabel 3

punt 33

Begroting in één oogopslag Financiën meerjarig verwerken 

afschrijvingslasten 

investeringsplafond

VVD 5 Meerjarig verwerken afschrijvingslasten investeringsplafond: op 

welke manier is meerjarig rekening gehouden met het plafond van 

jaarlijks maximaal 100.000 afschrijvingslasten? 

Door het hanteren van het investeringsplafond is het mogelijk om jaarlijks nieuwe investeringen 

aan te gaan met maximaal € 100.000 afschrijvingslasten. Vanaf 2017 is er jaarlijks € 100.000 aan 

afschrijvingslasten opgenomen voor nieuwe investeringen. Als er minder geïnvestereerd wordt, dan 

betekent dit uiteraard dat er een voordeel zit op de kapitaallasten. 

40 pag 22 Begroting in één oogopslag Financiën dekkingsmogelijkheid 3, 

centrale huisvesting

VVD 6 Kan het college inzage geven in de technische onderbouwing van de 

grove inschatting dat 1 centrale huisvesting ongeveer 500.000 

oplevert?

De € 500.000 is als een eerste taakstelling opgegeven aan de hand van reisbewegingen en 

effectiviteit van in een gebouw zitten. Afhankelijk van de later te maken keuzes (zoals waar 

bevinden zich de loketten per gemeente, hoe gaan we om met werkplek van bestuurders) kunnen 

andere aannames worden gemaakt, tot dusver is dit wat we als taakstelling kunnen neerzetten. 

Een boven- en ondergrens is dus niet in te schatten zolang keuzes nog niet zijn gemaakt.

41 23 Begroting in één oogopslag Financiën kerntakendiscussie VVD 7 Wat is de planning van het college en wanneer zou een eerste 

uitwerking van deze discussie in de raad worden besproken en 

vastgesteld?

Planning is deze te starten de eerste helft van 2017. Afspraak is eerst de bestuurskrachtmeting te 

laten uitvoeren en aan de hand van de uitkomsten de discussie te starten over de kerntaken. 

42 24 Begroting in één oogopslag Financiën dekkingsmogelijkheid 5, 

bezuiniging exploitatie

VVD 8 Veel ambtelijke uren worden ingezet bij de ondersteuning van raad 

en college, bijvoorbeeld aanwezigheid bij vergaderingen en 

gesprekken. Veel beroep op ondersteuning komt ad hoc tot stand, 

maar kan grote gevolgen hebben voor inzet uren en kosten voor de 

gemeente. 

 

Op welke wijze kunnen college en werkorganisatie strakker sturen 

op de incidentele inzet van ondersteuning?

Inspelen op actuele vraagstukken vraagt ondersteuning, dat doet de WODV zo effectief mogelijk. 

43 26 Begroting in één oogopslag Financiën dekkingsmogelijkheid 8, 

verkoop accommodaties

VVD 9 Wanneer zal het college inzicht geven in de te verwachten 

opbrengsten uit verkoop?

Verkoop van gemeentelijke accommodaties is op dit moment nog 

onderwerp van veel discussie in de gemeenteraad. Om de verkoop 

van gemeentelijke accommodaties te versnellen en te verbeteren is 

het mogelijk een portefeuille van te verkopen accommodaties onder 

te brengen bij een vaste verkopende partij? Bijvoorbeeld: het college 

stelt vast welke accommodaties moeten worden verkocht en aan 

welke voorwaarden deze verkopen moeten voldoen (toekomstige 

bestemming) en brengt deze onder bij een verkopende makelaar.

Het college heeft onlangs een dergelijk proces in gang gezet. Aan de hand van de eerste ervaringen 

met dit extern laten begeleiden van het verkooptraject, waarin ook burgerparticipatie een plek 

heeft, zal het college besluiten of dit voor alle verkoopprocessen gebruikt kan worden. Overigens is 

het niet het college die de kaders voor herontwikkeling vast kan stellen, dat is de gemeenteraad. 

Het nu ingestoken proces ziet er op toe dat na burgerparticipatie de gemeenteraad gevraagd wordt 

wensen en bedenkingen te uiten met betrekking tot de beoogde verkoop.

44 29 Begroting in één oogopslag Financiën incidentele baten en lasten VVD 10 Op welke wijze worden de wandelpaden in de Duivenvoorde corridor 

gefinancierd?

Dat betreffen de volgende subsidies: Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling (EFRO), 

Investeringsbudget Landelijk Gebied (ILG) en Holland Rijnland (HR). Waarvan een groot deel van 

de EFRO- en HR- subsidie voor derden is bestemd.
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45 32, tabel 18 Begroting in één oogopslag Financiën Solvabiliteitsratio VVD 11 Wat is de voornaamste oorzaak van de stijging van de 

solvabiliteitsratio van 33% naar 42% de komende jaren? En wat is 

het aandeel van de kosten en baten van de centrale huisvesting 

hierin

Tabel 18 geeft de uitkomsten van een berekening van de solvabiliteit waarin de omvang van het 

totaal vermogen niet gecorrigeerd is voor ontwikkeling van nieuw aan te trekken financiering, het 

financieringssaldo derhalve. De tabel geeft derhalve een onjuist, te gunstig beeld. De juiste 

solvabiliteitsratio's zijn:

2016 28,4%

2017 26,4%

2018 25,0%

2019 24,1%

2020 24,5%

De gevolgen van een centrale huisvesting (stijging boekwaarde activa, stijging financiering ed) zijn 

hierin niet verwerkt. Daar heeft immers nog geen besluitvorming over plaatsgevonden.

Een juiste alinea 2.3 Ratio's met daarin een aangepaste tabel 18 solvabiliteitsratio 2016-2020 treft 

u bijgaand aan (zie exceldocument 3e tabblad "Bijlage vraag 45: 2.3 Ratio s"). De aanpassing van 

de solvabiliteitsratio voor 2016 en 2017 brengt ook met zich mee dat de betreffende waarden in 

tabel 127 Financiële kengetallen in de paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing op 

bladzijde 148 moeten worden veranderd van waarden 33 en 34 in resp. waarde 28 en 26. Aan de 

waarde 26 voor 2017 hangt een kwalificatie 'onvoldoende'.

46 32, tabel 19 Begroting in één oogopslag Financiën Netto schuldquote VVD 12 Wat is de voornaamste oorzaak dat de netto schuldquote de 

komende jaren van 55% naar 88% stijgt? Kan het college de netto 

schuldquote ook voor de jaren 2021 tot 2025 in kaart brengen? En 

wat is het aandeel van de kosten en baten van de centrale 

huisvesting hierin

De 55%-quote voor 2016 wordt in hoge mate beïnvloed door het hoge baten- (en lasten)niveau 

voor 2016. Dit scheelt zo'n € 13,5 mln met de overige jaren van het perspectief en is de 

voornaamste reden voor de ontwikkeling van de quote. Ook is sprake van toename van de 

financieringspositie van € 2,7 mln. en neemt het jaarlijkse batenniveau van 2017 to 2020 met een 

€ 1,0 mln. verder af.

De gevolgen van een centrale huisvesting (stijging boekwaarde activa, stijging financiering ed) zijn 

hierin niet verwerkt. Daar heeft immers nog geen besluitvorming over plaatsgevonden.

47 44 0. Bestuur en Ondersteuning 0.61 OZB Woningen toepassen woonlastenprincipe VVD 13 Aangegeven wordt dat de lastendruk verplaatst van huurders, die 

geen OZB betalen, naar eigen-woning-bezitters. Op welke wijze kan 

aan huurders deze verhoging alsnog worden doorberekend?

Dit is in pricipe alleen mogelijk via de huurprijs. Eigenaren/ verhuurders zouden de hogere lasten 

door kunnen berekenen in een hogere huurprijs.

48 46 0. Bestuur en Ondersteuning 0.64 Belastingen overig opbrengsten precariobelasting VVD 14 In het voorjaar hebben wij het voorstel aangenomen om de 

opbrengst uit precario gelijk te trekken met de omliggende 

gemeenten. Hier staat dat in juni een voorstel is ingediend dat 

gemeenten nog maximaal 10 jaar precario mogen heffen ten hoogte 

van het tarief dat gold op 1 januari 2016. Welk effect heeft dit voor 

de opbrengsten in Voorschoten?

Als het voorstel door de Eerste Kamer wordt aangenomen dan heeft dit tot gevolg dat de 

opbrengsten voor precariobelasting op kabels en leidingen jaarlijks niet meer geindexeerd mogen 

worden en dat met ingang van 2027 de opbrengsten ter hoogte van een bedrag van € 1.023.000 

vervallen. Krachtens wetgeving is het aan het Rijk om aan te geven op welke manier deze 

wegvallende inkomsten gecompenseerd worden.

49 55 1. Veiligheid 1.1 Crisisbeheersing en 

brandweer

Veiligheid VVD 15 Welke mogelijkheden zijn er om in de toekomst de onze 

veiligheidstaken meer met Wassenaar te organiseren, bijvoorbeeld in 

1 veiligheidsregio? 

Opereren vanuit 1 veiligheidsregio betekent dat een van beide gemeenten naar een andere regio 

moet overstappen of dat de twee veiligheidsregio’s zouden moeten samengaan (dit ligt wel op 

termijn voor de hand, want dan is de regioverdeling gelijk aan die van de politieregio’s). Voor beide 

scenario’s zijn lange bestuurlijke trajecten nodig. 

In praktijk is het overigens wel zo dat de twee veiligheidsregio’s op verschillende gebieden 50 91 5. Sport, cultuur en recreatie Beleidsindicatoren Netwerkbijeenkomsten sport VVD 16 Vinden die nu ook al plaats? Hoe vaak en wie doen hieraan mee? 

Worden deze bijeenkomsten ook benut om samenwerking tussen 

verenigingen te stimuleren?

Zoals ook op de vraag van de CDA is geantwoord: Het beleid zal met het vaststellen van de 

sportnota in de loop van 2017 door de raad vastgesteld moeten gaan worden. De startnotitie is al 

wel door de raad vastgesteld.  Hierin zijn een aantal uitgangspunten op hoofdlijnen bepaald. De 

wijze, frequentie, organisatie e.d. kan bij de sportnota zelf bepaald worden gezet door de raad. De 

netwerkbijeenkomsten, waar nu aan gedacht wordt, zullen inderdaad samenwerking kunnen 

bevorderen en ook leren van anderen en elkaar hoe bepaalde knelpunten opgelost kunnen worden. 

De lessen uit de Pilot "de sportkantine, buurthuis van de toekomst" kunnen hier bijvoorbeeld ook 

een onderwerp zijn of een onderwerp als "crowdfunding" .

51 98 6. Sociaal Domein 6.1 Samenkracht en 

burgerparticipatie

Wijkbeleid VVD 17 Gaat het college ook samenwerken met de verenigingen om 

activiteiten te organiseren die de sociale cohesie bevorderen?

Wie er allemaal een rol gaan krijgen en welke dat dan is om met sportverenigingen de sociale 

cohesie te versterken is nog niet uitgekristalliseerd. Denkbaar is ook dat de partners in het sociaal 

domein hier een rol in gaan spelen. In de sportnota zal dit onderwerp zeker aan de orde komen.

52 134 Par.1 Lokale heffingen OZB VVD 18 Op welke wijze heeft de waardestijging van 2,2% van woningen en 

de waardedaling van 1% van niet-woningen effect op de hoogte van 

de OZB-aanslag?

Met de (gemiddelde) waarde-ontwikkeling (stijging/daling) wordt rekening gehouden met het 

vaststellen van het tarief. Het tarief wordt bepaald door de geraamde opbrengsten OZB (per 

categorie (woning/niet-woning)) te delen door de verwachte totale WOZ-waarde (per categorie). Bij 

het bepalen van de verwachte WOZ-waarde voor 2017 wordt rekening gehouden met de waarde-

ontwikkeling. Op aanslagniveau zal dus alleen een hogere of lagere waarde-ontwikkeling dan 

gemiddeld een effect hebben op de aanslag OZB. Als de waarde minder hard stijgt dan gemiddeld, 

dan zal de aanslag OZB ook minder hard stijgen dan gemiddeld.

53 140 Par.1 Lokale heffingen 1.6 Woonlasten VVD 19 Vergelijking gemeentelijke woonlasten met andere gemeenten: Hoe 

valt het grote verschil in de hoogte van de gemeentelijke woonlasten 

tussen Voorschoten en Wassenaar te verklaren (verschil in tarief of 

waarden huizen) en tussen Voorschoten en andere gemeenten?

Enerzijds liggen de tarieven voor de afvalstoffenheffing en rioolheffing hoger dan landelijk 

gemiddeld. Een verklaring hiervoor kan liggen in het feit dat de gemeente Voorschoten voor de 

tarieven uit gaat van 100% kostendekkendheid en andere gemeenten een lager percentage 

kostendekkendheid hanteren. Anderzijds zorgen de relatief hoge WOZ-waarden in combinatie met 

het hoger dan gemiddelde OZB-tarief voor een hoger dan gemiddelde lastendruk. Het verschil in 

woonlasten met Wassenaar wordt veroorzaakt door een lagere WOZ-waarde en een lager tarief 

voor de afvalstoffenheffing. Het tarief voor de rioolheffing is lager dan in Wassenaar.
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54 158 Par.4 Financiering Schuldpositie VVD 20 1. Voor welke door de gemeenteraad vastgestelde projecten moet 

Voorschoten de komende jaren financiering aantrekken? 

2. Voor welke projecten zijn nog geen verplichtingen aangegaan? 

3. Het college schrijft dat de werkelijke financieringsbehoefte 

afhankelijk is van de feitelijke realisatie maar dat het kader niet te 

buiten mag worden gegaan zonder instemming van de raad? 

4. Is een heroverweging mogelijk van de geplande investeringen om 

de schuldpositie van Voorschoten te verbeteren? 

5. Op welke wijze kan een andere planning of spreiding van de 

uitvoering van projecten bijdragen aan het verbeteren van de 

schuldpositie? 

6. Draagt een andere planning of spreiding van de uitvoering van 

projecten ook bij aan een vermindering van de ambtelijke inzet op 

projecten?

1. Voor alle projecten.

2. De investeringen worden reeds getoetst volgens de motie NUU (Nut Urgentie en 

Uitvoeringsniveau). Alleen de noodzakelijke investeringen zijn opgenomen in het investeringsplan. 

Het prioriteren en temporiseren van investeringen kan het beste meegenomen worden met de 

uitwerking van de motie 100451 betreffende brede taakstelling van 10% over de beheerplannen.  

3. Klopt

4. Een heroverweging van reeds voorgenomen investeringen kan de raad op elk moment uitvoeren 

maar men is daarin niet volkomen vrij: reeds aangegane verplichtingen dienen nagekomen te 

worden en evt. kapitaalvernietiging dient voorkomen/beperkt te worden. Deze oplossingsrichting 

heeft Voorschoten in het verleden vaker toegepast.

5. Temporisering van de investeringen brengt een beperking van de aanvullende 

liquiditeitsbehoefte en dus een verbeterde schuldpositie met zich mee. Naarmate de investeringen 

over meer jaren worden 'uitgesmeerd' treedt een liquiditeitsvoordeel op in de vorm van de 

jaarlijkse afschrijvingen.

6. Ja

55 202 Bijl.4 Subsidies Sociaal Domein Subsidies VVD 21 Welke maatstaven hanteert het college bij de verdeling van de 

subsidies? Houdt het college hierbij ook rekening met de mate 

waarin organisaties en verenigingen bijdragen aan door het college 

en de raad vastgestelde na te streven collectieve doelen in het 

sociaal domein? 

Het Subsidieplan Voorschoten 2017-2020 biedt het kader voor een doelmatige en rechtmatige 

verstrekking van subsidies op de beleidsterreinen: ondersteuning voor kwetsbare inwoners, sport, 

cultuur, participatie, innovatie en cultureel erfgoed. De collectieve doelen in het sociaal domein zijn 

met name terug te vinden in de thema's 'kwetsbare groepen' en 'Innovatie'.  

56 27 Onderwijs Reservering schakelklas VVD 22 Kan het evaluatierapport inzake Schakelklas inzake de bevindingen 

over 2016 voor 1 november worden verwacht?

Ja. Het college behandelt de brief binnenkort. Spoedig daarna kan deze aan de raad worden 

verzonden.

57 202 Bijl.4 Subsidies Subsidies VVD 23 Welke bedrag wordt zijdens de gemeente aan Sportfondsen 

verstrekt? En waar in de begroting is dat bedrag ondergebracht?

Zie beantwoording vraag 7

58 90 5. Sport, cultuur en recreatie 5.7 Openbaar groen en 

(openlucht) recreatie

Openbaar groen en recreatie VVD 24 Blijkens tabel nemen de baten sterk af en de lasten toe. Waardoor 

wordt deze batendaling en lastenverhoging veroorzaakt en op welke 

wijze is deze lastenverdeling verdeeld over de diverse genoemde 

onderwerpen?

Lasten:

De lasten in de begroting 2017 zijn € 138.000 hoger dan in de begroting 2016. Dit heeft met een 

aantal effecten te maken zoals, de financiële consequenties van de vastgestelde beheerplannen € 

500.0000 en de toename toerekening uren aan het onderdeel groen € 300.000. Doordat er opnieuw 

is gekeken naar de uren en aan welke taakvelden deze belast worden heeft er een verschuiving 

plaatsgevonden tussen de diverse taakvelden, bij dit taakveld dienen meer uren toegeschreven te 

worden, bij andere taakvelden juist minder. Er worden in 2017 minder kosten gemaakt aan: 

kapitaallasten - € 20.000, incidentele kosten voor de wandelverbinding Duivenvoorde corridor € 

600.000 en toeristisch overstappunt € 35.000 als ook lagere overige lasten € 50.000.

 

Baten:

De baten in de begroting 2017 dalen met € 752.000 ten opzichte van de begroting 2016. De 

oorzaken zijn: de incidentele subsidie € 615.000 voor de wandelverbinding Duivenvoorde corridor 

en het wegvallen van een reserveonttrekking ter dekking van de beheerplannen (speeltoestellen en 

water). 

59 94 6. Sociaal Domein huishoudelijke hulp VVD 25 Indien motie Huishoudelijke hulp wordt aangenomen wat zijn de 

gevolgen daarvan voor de lopende begroting? Op welke wijze 

worden deze kosten gedekt? Lijdt dit tot verdere vergroting van de 

programmabegroting en zo ja met welk bedrag en wat zijn de 

effecten hiervan voor het meerjarenbeeld?

Mogelijke financiele implicaties zijn weergegeven in de notitie 'de toekomst van de huishoudelijke 

ondersteuning'. De keuzes die uiteindelijk gemaakt worden ten aanzien van de uitvoering van de 

huishoudelijke ondersteuning zullen bepalend zijn in hoeverre dit leidt tot een toename van 

incidentele of structurele kosten in 2017. Een eerste indicatie komt op een bedrag van 350.000. 

Indien hier sprake van is zullen deze budgetten moeten worden gedekt door verlaging van andere 

budgetten.  

60 78 4. Onderwijs Leerplicht VVD 26 Welke mogelijkheden zijn er om in de toekomst onze taken op het 

gebied van toezicht op naleving van de leerplichtwet meer met 

Wassenaar te organiseren, bijvoorbeeld door deze onder te brengen 

onder dezelfde organisatie?

Voorschoten heeft de leerplichttaken ondergebracht in Holland Rijnland, Wassenaar bij de 

samenwerking voor Werk & Inkomen met Leidschendam-Voorburg. Momenteel loopt er een 

onderzoek naar de toekomst voor de samenwerking tussen Voorschoten, Wassenaar en 

Leidschendam-Voorburg. Afhankelijk van de uitkomsten daarvan kan bekeken worden of het 

wenselijk is om na te gaan waar het beste de leerplichttaken ondergebacht zijn. 

61 23 Begroting in één oogopslag WODV VVD 27 De bezuiniging op de WODV is nog afhankelijk van een 

kerntakendiscussie, kan het college inhoudelijk aangeven waarop de 

bedragen ingeboekt dan nu gebaseerd zijn?

Op dit moment is de bezuiniging taakstellend ingeboekt zonder dat hier een heldere onderbouwing 

voor is. De onderbouwing hiervoor kan pas definitief worden ingevuld wanneer college en raad 

keuzes hebben gemaakt waarop bezuinigd dient te worden. Deze keuzes zijn nog niet gemaakt en 

zullen op een later moment worden voorgelegd.

62 15 Begroting in één oogopslag Omgevingsdienst, WODV VVD 28 De 95k euro voor deelname omgevingsdienst west holland, tot welke 

structurele bezuiniging op overhead en/of de WODV leidt dit? 

De personeelseffecten zijn te beperkt om dit binnen de overheadskosten te kunnen becijferen. Wel 

zal de bijdrage van Voorschoten aan de WODV verlaagd worden met het bedrag aan salarislasten 

van het personeel dat per 2017 in dienst treedt bij de ODWH. Zoals in de kadernota 2017 reeds is 

vermeld zijn de uitkomsten van de onderhandelingen nog niet duidelijk en de contracten zijn nog 

niet getekend. Zodra hier wel duidelijkheid over is wordt de raad hierover geïnformeerd en de 

mogelijke financiële consequenties opgenomen in de P&C-documenten. 

63 216 Bijl.6 Investeringen investeringen VVD 29 Welke investeringsaanvragen zijn er ingediend en wat is de 

prioriteitsstelling in de tijd?

Zie bijlage 6 Investeringen, blz. 216.

64 216 Bijl.6 Investeringen Leidseweg VVD 30 Hoe zou met een investering in het eerste deel van de Leidseweg 

(geschat 2 miljoen) het meerjarenperspectief en 

schuldenlastpercentages eruit zien als er gekozen zou worden van 

enerzijds dekken uit de reserve tot stapsgewijs aan meerjarige 

kapitaallasten?

Vraag is onduidelijk.

De investering in Leidseweg is vooralsnog niet in de begroting opgenomen. Ceteris paribus (dwz als 

alle andere investeringen wel gewoon voor € 4 mln. per jaar worden gerealiseerd en er hierin geen 

verdringing optreedt) brengt elke uitgave voor de Leidseweg een stijging van de financiering en dus 

van de betreffende ratio's met zich mee. Uitgaande van € 2,0 mln. neemt de netto schuldquote in 

enig jaar met 3,8% toe.

De wijze waarop de investering gedekt wordt staat hier overigens geheel los van: De inzet van 

reserves ter dekking van kapitaallasten in de exploitatie doet niets af aan het feit dat op enig 

moment 'de portemonnee getrokken moet worden' en daar zit niets meer in. Dat betekent dat er 

dan extra geld moet worden geleend bij de bank. 
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65 135-138 Par.1 Lokale heffingen Kostendekkendheid VVD 31 Kan het college uitleggen hoe er naast de kosten van genoemde 

taakvelden er ook nog (specifieke) overhead is en hoe verhoud zich 

die overhead met bijvoorbeeld Wassenaar

Conform het nieuwe BBV moet overhead centraal begroot worden (op taakveld 0.4). Deze overhead 

wordt extracomptabel toegerekend aan de diverse heffingen (pag. 135 t/m 140). De daarbij 

gehanteerde methodiek staat beschreven inde paragraaf lokale heffingen (pag. 135).

De gemeenten Voorschoten en Wassenaar delen de overhead van de WODV 

(bedrijfsvoeringskosten) op basis van inwonersaantallen zoals overeengekomen in de 

bijdrageregeling met de WODV. Toerekening van de overhead aan de tarieven is gebeurd aan de 

hand van de formule op bladzijde 135 waarbij de totale overhead (= overhead WODV + overhead 

gemeente) van de gemeente Voorschoten begroot staat op taakveld 0.4 (bladzijde 42).

66 150 Par.3 Onderhoud 

kapitaalgoederen

Beheerplannen VVD 32 Kan het college de reserveringen (beheerplannen) en kosten voor de 

openbare ruimte gekwantificeerd vergelijken met die van Wassenaar 

Ja, dit zou mogelijk zijn maar een vergelijking met Wassenaar is niet één op één te maken door het 

verschil in kwantiteit, kwaliteit en omgevingsfactoren (o.a. grondslag) van het areaal van beide 

gemeenten. 

67 24 Begroting in één oogopslag dekkingsmogelijkheid 5, 

bezuiniging exploitatie

VVD 33 Tabel 9: Kan het college aangeven wat de beïnvloedbare lasten zijn 

en per niet beïnvloedbare last aangeven waarom deze niet 

beïnvloedbaar zijn? (waarom is de post inkomstenoverdrachten en 

subsidies niet beïnvloedbaar?)

In tabel 9 is zichtbaar dat van de totale lasten van de gemeente in 2017 ad. € 58,6 miljoen, een 

deel beïnvloedbaar is en een deel niet. Door de lasten te benoemen die niet beïnvloedbaar zijn, 

blijven uiteindelijk de beïnvloedbare lasten ad. € 5,6 miljoen over. De niet beïnvloedbare lasten zijn 

niet beïnvloedbaar omdat:

- Rente, afschrijvingen: Geïnvesteerde bedragen kunnen niet achteraf gewijzigd worden

- Reservemutaties betreffen incidentele middelen waar expliciete besluitvorming van de raad aan 

ten grondslag ligt

- Kostenplaatsen tractie en vastgoed  betreffen hulpkostenplaatsen waardoor deze totalen in deze 

analyse buiten beschouwing zijn gebleven (ivm dubbeltellingen). De kostensoorten zijn die hier 

betrekking op hebben zijn wel meegenomen als beïnvloedbaar. 

- WODV wordt reeds op bezuinigd met de motie 100442 en 100444

- Gas en electra wordt vanaf 2018 meegenomen als beïnvloedbaar

- Belastingen worden door de overheid opgelegd

- Overige inkomensoverdrachten en subsidies worden al separaat als dekkingsmogelijkheid 6 

meegenomen

- Lidmaatschap, contributies en verzekeringen worden vanaf 2018 als beïnvloedbaar meegenomen

- Afval en riolering is een gesloten circuit

- Leges, W&I en GR-en zijn onontkoombare lasten waar niet eenzijdig door Voorschoten op 

bezuinigd kan worden.

- WMO wordt reeds middels dekkingsmogelijkheid 2 op bezuinigd

68 23 Begroting in één oogopslag tabel 7, fasering afname 

dienstverlening WODV

VVD 34 Opgemerkt wordt dat om deze motie uit te voeren eerst het AB van 

de WODV te laten besluiten de motie uit te voeren, maar daar heeft 

het college toch invloed op? Heeft het college niet de ambitie om de 

motie uit te voeren? Opgemerkt wordt dat de gemeente Voorschoten 

daarvoor minder moet gaan doen, en dat daarvoor een 

kerntakendiscussie nodig is, maar het college kan daar toch een 

voorstel voor doen in de begroting?

Het DB is van mening dat er tegemoet gekomen kan worden aan deze motie zodra Voorschoten 

hiertoe keuzes heeft gemaakt. Voorschoten kiest hiervoor om de kerntakendiscussie af te wachten, 

daarna zullen keuzes worden voorgelegd.

69 63 2. Verkeer en vervoer 2.2.Parkeren fietsparkeercapaciteit CDA Bremmer 1 Laatste stand van z.uitbreidingsplanne fietsparkeercapacit. Zie beantwoording vraag 1

70 64 2. Verkeer en vervoer 2.3 Recreatie havens Passantenhaven CDA Bremmer 2 Idem  st.v.z. haalbaarheidsonderzoek Passantenhaven Zie beantwoording vraag 3

71 64 2. Verkeer en vervoer Haven van de Kom CDA Bremmer 3 Idem st.v.z. onderzoek inschatting financ.haalbaarh.uitbreiding 

Haven de Kom?

We zijn nog in overleg met het Hoogheemraadschap om samen op te trekken, zodat werk met werk 

kan worden gemaakt. Pas daarna kan een afdoende inschatting worden gemaakt van de financiele 

haalbaarheid van de uitbreiding van de haven. 

72 66 2. Verkeer en vervoer 2.5. Openbaar vervoer Registratie verkeersongeval. CDA Bremmer 4 Welke instantie is verantwoordel. voor registratie 

verkeersongevallen in V-ten? Verbetert deze registratie inmiddels of 

is deze nog steeds onvoldoende?

In het verleden waren ongevallengegevens afkomstig van de politie. Vanaf 2009 is de 

registratiegraad van verkeersongevallen teruggelopen door gewijzigde taken en prioriteiten bij 

politie 

In 2014 is een gezamenlijk initiatief van de grond gekomen van onder andere de VNG, het 

interprovinciaal overleg, politie, Veilig Verkeer, Stichting Wetenschappelijk Onderzoek 

Verkeersveiligheid, ANWB, VIA Traffic om de registratiegraad te verbeteren.

Hierbij wordt niet alleen gebruik gemaakt van politiegegevens, maar tevens van informatie van 

verzekeringsmaatschappijen Dit project, STAR (STAR: Smart Traffic Accident Reporting), al in 2015 

tot een aanzienlijk betere registratiegraad geleid. 

Vanaf 2016 kunnen verkeersdeelnemers zelf verkeersongevallen melden via 

‘mobielschademelden.nl’ of via een app op een smartphone. Dit vervangt het papieren ‘Europese 

Schadeformulier’. De gegevens hiervan worden gekoppeld aan informatie van de politie. De 

verwachting is dat de registratiegraad in 2016 verder zal zijn verbeterd.

Vast staat echter dat ook nu nog kleinere ongevallen met alleen wat lichte schade veelal niet 

gemeld zullen worden.

73 80 4. Onderwijs 4.3.Onderwijsbeleid etc Schakelklas CDA Van Oostrom, 

Bremmer

5 Wat zijn najaar 2016 de financ.implicaties (uitgaven/inkomsten) van 

de schakelklas? Waarom zijn in begroting 2017 geen inkomsten 

opgenomen? Het betreft toch een gemeentelijk voorschot op kosten 

die het onderwijs maakt?

U ontvangt voor de begrotingsbehandeling een informatiebrief m.b.t. evaluatie van de schakelklas. 

Hierin wordt verder ingegaan op financieringssystematiek, waaruit blijkt waarom de omvang van de 

te verwachten inkomsten moeilijk te begroten is. 

74 4. Onderwijs 4.1- 4.2 CDA Van Oostrom, 

Bremmer

6 Kan iets gesteld worden over vooruitzichten leerlingaantallen 

komende jaren?

Het aantal leerlingen neemt op termijn af en volgt in die zin de landelijke trend.

75 79 4. Onderwijs 4.2 CDA Van Oostrom, 

Bremmer

7 Wordt er in de jaren 2017-2020 uitbreiding van scholen (onderwijs 

huisvesting) verwacht?

Op basis van de leerlingenprognose  en de genormeerde leegstand in enkele onderwijsgebouwen is 

geen aanspraak op uitbreiding te verwachten. 

76 80 4. Onderwijs 4.3. CDA Van Oostrom, 

Bremmer

8 Welke financiele gevolgen heeft de bijstelling v.h. VVE-beleid? Op dit moment is er nog niet te zeggen of en hoe het VVE-beleid aangepast moet worden en 

wanneer dat rond moet zijn. Het invoeren van de Harmonisatiewet is namelijk ook al diverse keren 

uitgesteld. Het analyseren van het huidige beleid en het eventueel opstellen van nieuw beleid kan 

plaatsvinden door het ambtelijk apparaat en zal dan ingepast moeten worden binnen het 

takenpakket. De financiele gevolgen van het beleid zelf of wijzigingen van geldstromen van het Rijk 

dienen nog in kaart te worden gebracht en geanalyseerd in relatie tot de Voorschotense situatie 

met betrekking tot de peuteropvang.
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77 85 5. Sport, cultuur en recreatie 5.1. Sportbeleid en activ. Netwerkbijeenk. En 

kennisoverrdracht

CDA Van Oostrom, 

Bremmer

9 Kan het gestelde op pg.85 over beleid t.a.v. verbinden en versterken 

sportverenigingen,concreter gemaakt worden?Welke type 

kennisoverdracht? Welke frquentie van netwerkbijeenk. Kortom: 

wie,wat,hoe van de organisatie ervan?

Het beleid zal met het vaststellen van de sportnota in de loop van 2017 door de raad vastgesteld 

moeten gaan worden. De startnotitie is al wel door de raad vastgesteld. Hierin zijn een aantal 

uitgangspunten op hoofdlijnen bepaald. De wijze, frequentie, organisatie e.d. kan bij de sportnota 

zelf bepaald worden gezet door de raad.

78 86 5. Sport, cultuur en recreatie 5.2. sportaccomodaties Financieel CDA 10 Kunnen sportverenigingen in 2017 en verder een huurverhoging 

verwachten gezien de aankomende visie opkostendekkende huur v 

sportaccomodaties?

Bij het vaststellen van beleid met betrekking kostendekkende huur zal de raad zelf moeten bepalen 

hoe om wordt gegaan met de huren van de diverse soorten gebruikers.

79 86 5. Sport, cultuur en recreatie Idem 5.2. Financieel CDA 11 Zijn mogelijk aanvullende inkomsten uit kostendekkende verhuur 

opgenomen in de MJB 2017-2020

Nee

80 p.86 en 

145!

5. Sport, cultuur en recreatie Idem 5.2.

Contracten

CDA 12 Is er inmiddels een  redelijk totaal-overzicht van alle afgesloten 

contracten in de sfeer v.d. sport?Hoe up to date is het contracten-

register>

Er is inmiddels wel een redelijk beeld van de afgesloten contracten met sportverenigingen in 

Voorschoten. De contracten zijn zeer uiteenlopende van aard. Het contractenregister is nog niet 

compleet, maar daar wordt aan gewerkt.

81 86 5. Sport, cultuur en recreatie Idem 5.2. Contracten CDA 13 Brengt de aanpassing van contracten vzv a.d. orde, negatieve 

financ.. Effecten voor de sportverening.mee?

Daar valt op dit moment nog niets over te zeggen. Het is de bedoeling om in de komende maanden, 

in het kader van het opstellen van de sportnota, gesprekken aan te gaan met de verenigingen om 

bijvoorbeeld te bespreken of het mogelijk is de sportverenigingen op sportpark Adegeest onder te 

brengen bij 1 stichting, het beheer van het park ook bij de stichting en dus te werken met 1 soort 

contract voor alle verenigingen ter plekke. Dat kan voor de verenigingen namelijk ook grote 

voordelen met zich meebrengen. Een verkenning, samen met de verenigingen, zal dus nog plaats 

gaan vinden.

82 90 5. Sport, cultuur en recreatie 5.7. Openbaar groen Ontstening etc CDA 14 Is het beleid t.a.v. stimuleren ontstenen tuinen en de aanleg van 

geveltuintjes succesvol? Hoe wordt dit succes gemeten?

De stimulerings 'campagne' is pas zeer recent gestart. Het is nog te vroeg om nu de effecten te 

kunnen meten of te beoordelen. Het succes kan worden afgemeten aan een groenere, 

aantrekkelijkere gemeente door toename van geveltuintjes. Ook de ontstening is in vierkante 

meters aan te geven, al is het niet verplicht om elke ontstening bij de gemeente te melden.

83 97 6. Sociaal Domein 6.1. Samenkracht etc Kwetsbare V-naren CDA Van Oostrom, 

Bremmer

15 OP basis van welke harde gegevens spreekt hetr College op pg 97 

van een groeiende groep kwetsbare V-naren?Is er een overzicht van  

o.a. getallen en indicatoren te geven die deze ontwikkeling van een 

"groeiende groep"in beeld brengt?Zo mogelijk ook met een 

verwachting naar de komende jaren?

Zowel op het terrein van de ouderenzorg, gehandicaptenzorg en GGZ is sprake van de beweging 

van intramuraal naar ambulant. Dit leidt ertoe dat in de toekomst de groep kwetsbare 

voorschotenaren die thuis hulp en ondersteuning nodig zal hebben toeneemt. Op 

www.waarstaatjegemeente.nl is te zien dat in Voorschoten de komende jaren sprake is van een 

sterke vergrijzing. 

84 6. Sociaal Domein Idem 6.1. CDA 16 Wanneer wordt 1 gezin, 1 plan, 1 regisseur geimplementeer? Borging van de werkwijze 1 gezin, 1 plan, 1 regisseur is als speerpunt opgenomen in het advies 

over de doorontwikkeling van het dienstverleningsmodel. Belangrijk hierbij is dat de regisseursrol 

helder is uitgewerkt en vastgelegd en dat partijen zich hieraan committeren. Conform planning zijn 

de eerste concrete stappen in deze richting gezet en wordt hier momenteel onder leiding van de 

programmamanagers 18+ en 18- en in samenwerking met de belangrijkste ketenpartners 

uitwerking aan gegeven. 

85 6. Sociaal Domein Idem 6.1. CDA 17 Worden met de St.Voor Elkaar eveneens prestatie-afspraken 

gemaakt in 2017?

Binnen de pilot prestatiedenken wordt gewerkt aan prestatieafspraken voor 2017 en 2018.  

86 6. Sociaal Domein 6.3. Inkomensregelingen CDA 18 Kan de Raad in 2017  een verordening tegemoet zien (vaststellen) 

die de eigen bijdrage in de WMO reguleert.

Ja, op basis van het nieuwe beleidsplan Sociaal Domein en het onderzoek naar de eigen bijdrage is 

het aannemelijk dat ook de verordening moet worden aangepast. Het streven is om te komen tot 

één verordening voor het gehele sociale domein, waarin ook het onderdeel eigen bijdrage aan bod 

komt.

87 100 6. Sociaal Domein 6.3.Inkomensregelingen Extra soc.woningen CDA 19 ** op pg 100 wordt gesproken van een onderzoek naar/waar 

(tijdelijk) extra sociale woningen kunnen worden gerealiseerd om de 

druk op de sociale voorraad te verlichten.

Wat zijn de  concrete verwachtingen in dit opzicht voor het jaar  

2017 t.a.v. het boeken van resultaat hierbij?

Het onderzoek naar mogelijkheden loopt nog, het college zal de raad actief hierover blijven 

informeren. De verwachting is dat in 2017 zeker resultaten te verwachten zijn.

88 100 6. Sociaal Domein 6.5. over Reintegratie-

activiteiten

CDA 20 ** Is reeds bekend welke taakstelling in 2017 aan de orde is  v.w.b. 

de huisvesting van status-houders?

Landelijk is op 30 september jl. door staatssecretaris Dijkhof de taakstelling voor het eerste half 

jaar 2017 bekend gemaakt. Deze taakstelling is beduidend lager dan vorig jaar (van 23.000 naar 

13.000). De verwachting is dat onze gemeentelijke taakstelling ook lager zal zijn. Het exacte cijfer 

is op dit moment nog niet voor handen. Overigens het budget dat gemeenten ontvangen deels 

gekoppeld aan de hoogte van de taakstelling, wat maakt dat een lagere taakstelling een lagere 

rijksbijdrage betekent. 

89 104 6. Sociaal Domein 6.71 Maatwerkdienstverl SchuldHulpMaatjes CDA 21 **  Is er  sprake van een goede en effectieve  verstandhouding 

sprake met SchuldHulp-Maatjes Voorschoten? Zijn er voldoende 

getrainde vrijwilligers in V-ten die kunnen tegemoet komende aan 

de zich ontwikkelende vraag. Zie pg 104 (Beleidsplan 

Schuldhulpverlening)

Ja er is sprake van een goede en effectieve verstandhouding met Schuldhulp Maatjes Voorschoten. 

Het afgelopen jaar is gewerkt aan een verstevigde lokale organisatie van SchuldHulp-Maatje in 

Voorschoten. Hierover is de raad op 11 oktober jl. geinformeerd middels een door Schuldhulp-

Maatje Nederland verstuurd persbericht. Periodiek vindt overleg plaats tussen de gemeente en 

SchuldHulp-Maatje om goed in te kunnen blijven spelen op de ontwikkelende vraag. Ook is en 

wordt SchuldHulp-Maatje Voorschoten als belangrijke ketenpartner betrokken bij het opstellen van 

het Beleidsplan Schuldhulpverlening. 

90 116 7. Volksgezondheid en milieu 7.3.Afval Duurzaamheidscentrum CDA Van Oostrom, 

Bremmer

22 *Gestelde in laatste zin op pg.116..,”Dit brengstation(in Wassenaar) 

is niet toekomstbestendig vanwege bereikbaarheid en de ligging in 

de groene buffer “. Geldt dit bijna altijd ook niet  voor een in V-en te 

situeren duurzaamheidscentrum?

Nee, er zijn zowel in Wassenaar als in Voorschoten lokaties te vinden die bijvoorbeeld ten aanzien 

van de bereikbaarheid en effecten op het landschap aanmerkelijk beter scoren.

91 118 7. Volksgezondheid en milieu 7.5.Begraafplaatsen etc Trend begraven of cremeren CDA 23 **I.h.a. is er een trend naar meer cremeren en minder begraven of 

ter aarde bestellen. De vraag is of dit ook voor/in Voorschoten geldt. 

Kan een specifieker overzicht worden verstrekt dan ca 90 per 

jaar<pg 137> van het aantal begrafenissen op de algemene 

begraafplaats Rosenburg  Pg.118

**Is er voorts  in V-ten een  toenemende trend waarneembaar van 

(bege)leiding van uitvaarten,bijzettingen en lijkbezorging van 

overledenen waar niemand anders zorg voor draagt?Zijn hier 

getallen te geven? Pg.118

De landelijke tendens is inderdaad dat er steeds meer crematies plaatsvinden. In Voorschoten is 

deze ontwikkeling beperkt. Bij de berekening van de kostendekkendheid van de begrafenisrechten 

wordt uitgegaan van een aantal begrafenissen (90) dit is een meerjarig gemiddelde. Er is op dit 

moment geen toenemende trend waarneembaar in de begeleiding van uitvaarten, bijzettingen en 

lijkbezorging van overledenen waar niemand anders voor zorg draagt. 



Nr. 
blznr. 

Begroting

Programma Taakveld Onderwerp Fractie Naam 

vragensteller

vraagnr. 

Fractie

Vraag Antwoord

92 122 8. Wonen en Ruimte 8.1. en verder CDA 24 ** Is in de begroting dekking opgenomen voor de renovatie van de 

Leidseweg Noord?

Zoja, om welk bedrag gaat het?  

** Kunnen in 2017 ontwikkelingen worden verwacht als het gaat om 

landgoed Berensteijn?

Het besluit over de Leidseweg-Noord is door de raad pas genomen na het gereed komen van de 

concept begroting. De kosten zijn afhankelijk van de uit te voeren voorbereidingswerkzaamheden, 

waartoe de raad recent heeft besloten. Anders dan de regulierebeheermiddelen, zoals genoemd in 

de startnotitie Leidseweg-Noord, is in de begroting nog geen rekening gehouden met extra 

investeringen in de leidseweg-Noord.

Het betreft geen gemeentelijk project. De initiatiefnemer is in overleg met omwonenden. Naar 

verwachting wordt de planvorming in 2017 afgerond.

93 Werkorganisatie / centrale 

huisvesting

CDA 25 ** De inzet in de komende jaren is de werkorganisatie centraal te 

huisvesten. In 2020 moet dit een besparing opleveren van € 

500.000,- structureel.

- Welke huisvestingslasten drukken thans op de begroting van de 

werkorganisatie? Hierbij graag een onderscheid maken in huurlasten 

en kapitaallasten.

- Wat is de boekwaarde van de gemeentewerf en het gemeentehuis? 

Moeten deze in eenmaal worden afgeboekt als de werkorganisatie 

centraal wordt gehuisvest?

Deze kosten zitten niet in de WODV. Huisvesting is opgenomen in de begrotingen van beide 

gemeenten. Er zijn geen huurlasten, de kapitaallasten 2017 voor de gemeentewerf bedragen in 

totaal € 3.300 en voor het gemeentehuis € 56.000. Daarnaast zijn nog andere huisvestingslasten 

waar met één centrale huisvesting op bezuinigd kan worden zoals: gas, water en licht, 

verzekeringen, huur koffie-automaten, printers, inventaris e.d.

Voor Voorschoten is de boekwaarde van de werf € 40.000 en voor het gemeentekantoor € 

1.147.000. Op dit moment is nog niet bekend wat de plannen zijn voor de huidige panden. Indien 

er gekozen wordt om het vastgoed af te stoten, zullen de boekwaarden inderdaad ineens worden 

afgeboekt. Daar staat dan wel een verkoopopbrengst tegenover. 


